
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 20. august 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 39 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 39:  

”Hvordan vil ministeren sikre de under valgkampen lovede 1000 flere sygeplejer-

sker?” 

 

Svar: 

Regeringen vil investere i sundhed, og i de aktuelle økonomiforhandlinger med Dan-

ske Regioner og KL sættes velfærden først. Fokusset er, at når der kommer flere æl-

dre, så kommer der også flere penge til at dække de øgede udgifter. Samtidig med, at 

når der gives flere penge til sundhed, så kommer de direkte til gavn for patienterne.  

 

Som det fremgår af den politiske forståelse mellem Socialdemokratiet, Radikale Ven-

stre, SF og Enhedslisten ”Retfærdig retŶiŶg for DaŶŵark”, vil regeringen desuden invi-

tere til forhandlinger om en sundhedsaftale, hvor der blandt andet skal ses på, hvor-

dan der kan skaffes mere sundhedsfagligt personale, herunder sygeplejersker.  

 

Forud for en sundhedsaftale ønsker regeringen en inddragende proces, så personale-

grupper og øvrige interessenter kan drøfte udfordringerne på området og komme 

med input til løsninger herpå. 
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